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The first images of the shadows of black holes have opened up new possibilities for testing
extended theories of gravity. Using the Newman–Janis method, metrics with rotation for the
R+R2 model with quantum field corrections are obtained. We have shown that not all previously
obtained solutions are consistent with the experimental results of the Event Horizon Telescope.
So the more accurate variant to select extended theories of gravity based on black hole rotation
accounting is proposed.

Первые изображения теней черных дыр открыли новые возможности для проверки рас-
ширенных теорий гравитации. С использованием метода Ньюмена–Яниса получены метрики
с вращением для модели R + R2 с квантово-полевыми поправками. Показано, что не все по-
лученные ранее варианты решений согласуются с экспериментальными результатами Event
Horizon Telescope, т. е. предложен более точный вариант селекции расширенных теорий грави-
тации, использующий метрики черных дыр с учетом их вращения.
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